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Grutte Steffen seit : 
 

 

 

  Coron 

 

 

 

 

   

 

 

 

"Sis Sietse en Pieter, 

is die luifel no sa lek as in gieter?" 



Belangrijke data voor de agenda?  

michelhouwen@outlook.com 

 

 

 

 

 

Wanneer? Wat? Wie? 

25/26 maart Kledingbeurs  

4 april Ledenvergadering (o,v.b.) PB 

9  april 100-jarig jubileumfeest Brassband 
Halleluja 

 
Verschijningsdata De Barte: 

 

Barte nummer Kopij inleveren Verschijnt 

166 maart 2022 25 februari 18 maart 

167 mei 2022 29 april 20 mei 

168 september 2022 26 augustus 16 september 

 

 

Van de redactie 
 

 Kopij, ook foto’s,  graag inleveren als Word document! 

 Prijzen advertenties in de Barte voor 1 seizoen/5 edities:                                  

Stuur ze naar: advertenties@boekensmedia.nl 

 

¼  pagina: €40     1/3  pagina: €50     ½ pagina: €75      1 pagina: € 120 

 

 

Voor het laatste nieuws, de agenda, foto’s, historie  
of wilt u de Barte nog eens nalezen? 

Bezoek dan de site van Plaatselijk Belang! 
www.drachtstercompagnie.frl 
Wilt u zelf iets kwijt op de site?  

Vul dan het aanvraagformulier in op de site of neem contact 
op met de webbeheerder: jan.eijer@gmail.com 
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Plaatselijk Belang 
_________________________________________________________________ 

 
  Functie     Verantwoordelijkheden  
Sjoerdtje  Voorzitter     MFC/ Verenigingen 

       Werkgroepen/ Commissies 
Iepie  1e Secretaris    AED/Ouderen 

Rigtje  Penningmeester   Fin. it Gebouke /Fin. de Barte 
       It Gebouke/Vrijwilligers 
Seppie 2e   Secretaris   Woningbouw/ Energietransitie 

Chris  Lid     Woonwagenkamp/ Jeugd 
       Bisteparadyske  

 

        Plaatselijk Belang wenst iedereen  

 een heel gelukkig 2022 

 

 

Spreekuur 

Heeft u een vraag, een klacht of een goed idee? Laat het ons 
weten en maak gebruik van het spreekuur, voorafgaand aan de 

bestuursvergadering, waar uw inbreng meteen besproken zal 
worden.  

 

 Eerstvolgende spreekuur PB: 
  18 januari (19.00-19.30 uur)                   

 in it Gebouke 

 

 

Dat wij, als dorp, komend jaar de schouders onder het nieuwe 
MFC zetten, zal op de agenda van Plaatselijk Belang staan. Heeft 

u een vraag of opmerking kom gerust langs op het spreekuur een 
half uur voor de vergadering. 



In het oude jaar werd het halve dorp voorzien van oliebollen. De 
opbrengst was voor het MFC.              

Het jaar begon in het dorp met vuurwerk 
maar later op de dag bleek dat er een 

aantal brievenbussen en vuilnisbakken 
waren opgeblazen.  

Misschien kunnen diegene die hier bij 
betrokken waren zich melden bij het 
bestuur van Plaatselijk Belang.  

Het blijven 
gemeenschap-

pelijke voorwerpen 
en zullen moeten 
worden betaald 

door de 
gemeenschap.  

 
 
 

 
 

 
Ondanks de  maatregelen van de 
regering kan er gelukkig toch nog veel 

wel doorgaan, wel in een andere vorm 
en zo konden wij als bestuur gewoon 

vergaderen.  
 
Ledenvergadering  

De ledenvergadering is verplaatst 
naar het voorjaar. Bij maatregelen die 

een       vergadering niet mogelijk 
maken, willen we een zoom/teams 
ledenvergadering organiseren. Houd de datum 4 april vrij voor de 

voorjaarsvergadering. Zoals het nu lijkt kan die plaatsvinden in 
het MFC. 

 
Sinterklaas 
Sinterklaas mocht ons dorp ook bezoeken met zijn vele pieten. De 

sint met pieten kwamen binnen in het boot op een trailer.            



Dit keer was er na afloop een online Bingo. Het was een gezellige 
middag.  

 
Kerstboom en verlichting 

De kerstboom in het dorp werd geplaatst door de jeugd van de 
keet. De vele straten waren verlicht in deze donkere dagen. Er 

was een vraag binnen gekomen uit het dorp om elke straat te 
verlichten. Voor komende december zou het gezellig zijn in het 
dorp, elke buurt zou daar met elkaar over kunnen praten welke 

vorm van verlichting haar buurt in het licht wordt gezet.  
Plaatselijk Belang had een feestdagenbord geplaatst bij Wilco en 

Seppie in de tuin.  
 
Buurtbudget  

Elk voorjaar en najaar kan er een aanvraag gedaan worden bij de 
gemeente om subsidie te krijgen op materialen die wij belangrijk 

vinden in ons dorp. Er is nu toegezegd dat er een bankje komt 
langs het Meester Michel Paad en het opknappen van de tuin 
rondom het bisteparkje. U als inwoner van het dorp kunt ook 

ideeën aandragen. Kom langs op het spreekuur, zodat wij ons 
vooraf in de aanvraag kunnen verdiepen.  

 
Bezoek burgemeester 

Maandag 13 december hebben burgemeester Jan Rijpstra en 

regiomanager Sietze van der Wey een bezoek gebracht aan 

Drachtstercompagnie. Samen met onze voorzitter Sjoerdtje 

Leistra en pb-lid Rigtje Rozema zijn, onder het genot van een 

kopje thee met gebak, enkele aandachtspunten van het dorp 

besproken. Na een kleine wandeling door de nieuwbouw is er een 

bezoek aan het in aanbouw zijnde MFC  gebracht. Hier werden de 

burgemeester en Sietze van der Wey enthousiast rondgeleid door 

Sietse Wijbenga en Pieter Postma van de werkgroep MFC. De 

burgemeester was erg onder de indruk van het bijna voltooide 

MFC It Trefpunt. Het was een nuttige en aangename middag. 

Tot de volgende keer, het bestuur van Plaatselijk Belang. 

 

 

 



 

Van de redactie 
 

De redactie wil graag al haar medewerkers bedanken voor de 
fijne samenwerking het afgelopen  jaar! 

          De bezorgers: Ben, Meintsje, Aize, Anne, Janny, Lieuwe, Dyke, 

Thea, Petra, Baukje, Fam.Nijboer-Boon, Fam.de Bruin, Geertsje, 

Tineke, Henny, Fam.Straatsma, Rigtsje en Maeike. 

Medewerkers: Dyke, Rigtsje, Maeike, Imme en Tom. 

 

 

De redactie en medewerkers van de Barte 

                                         wensen onze                                 

          dorpsgenoten en  

                  adverteerders 

 

BRYK 
Yn 2022 is der lokkich wer in doarpsfeest. En fansels sil der op de 
tongersdeitejûn wer in BRYK-e jûn wêze. Dit is in jûn fol mei 

musyk, dûns en teater, troch en foar it doarp.  
It teater-stik sil dizze kear wat mear ymprovisaasje wêze. 

Hawwe jim sin om mei te dwaan dan kinne jim jim opjaan foar    

1 febrewaris 2022 fia it mailadres brykejun@gmail.com.  

BRYK-e kommisje: Annemieke, Johan, Jeanet en Petra 

 



 

 

 



 

Voortgang MFC 
_________________________________________________________________ 

 

Donderdag 23 dec. 2021 

was een gedenkwaardige 

dag. ’s Morgens is in het 

bijzijn van een aantal direct 

betrokkenen, in de oude 

kantine, het nieuwe gebouw 

door de aannemer overgedragen aan de gemeente. Het gaat hier 

om het bouwkundige geheel. De installatietechniek is nog niet 

helemaal gereed en vergt nog enige tijd.  De aannemer zal nog 

enkele tekortkomingen oplossen waarna hij uit beeld verdwijnt.  

’s Middags zijn de nieuwe kantine, ontmoetingsruimte en 

buitenkleedkamers door de gemeente overgedragen aan Stichting 

It Trefpunt. Daarvoor hebben Pieter Postma en Sietse Wijbenga 

namens het bestuur van de Stichting hun handtekening onder de 

koopakte gezet bij notaris Nynke Bron te Drachten. Vanaf dat 

moment is de Stichting dus eigenaar van bovengenoemd deel. De 

Stichting heeft toen ook de betaling voor dit deel gedaan. We 

kunnen nu beginnen met de inrichting van ons deel zoals o.a. het 

bouwen van de bar etc. in de kantine en inrichten van de 

ontmoetingsruimte. NB de keuken is al geplaatst. 

 

Ook het gedeelte voor de 

school is diezelfde dag 

overgedragen aan Ade-

nium, het overkoepelend 

schoolorgaan. De gymzaal 

is eigendom van de 

gemeente. 

     



En wat is het een mooi gebouw mensen, zowel aan de buitenkant 

als binnen!! 

De aansluiting van Liander komt half februari rond, dan hebben 

we pas de volledige stroomvoorziening in het pand. Daarna volgt 

de ontmanteling van het oude gebouw. Tot week 6 wordt er nog 

stroom afgenomen van de bouwkast en vanuit het oude gebouw. 

Intussen draait er ook nog een generator. Het nieuwe gebouw 

moet wel droog gestookt worden. NB het gebouw is intussen wel 

op de riolering aangesloten. 

De bouw van de berging ten dienste van de Stichting en de 

voetbalvereniging is van start gegaan. De vorst van december 

heeft hier wel voor enige vertraging gezorgd. Maar omdat de 

installatietechniek in het MFC en Liander ook enige vertraging 

opleveren zal dat niet ten koste gaan van de verdere bouw van de 

berging. En ook niet van de inrichting van kantine en 

ontmoetingsruimte. 

In januari gaan we verhuizen. Eigenlijk moet ik zeggen de oude 

kantine etc. leeghalen. Sommige spullen kunnen we hergebruiken 

terwijl andere spullen worden geveild. Een flinke partij tegels is 

inmiddels richting de nieuwe locatie van de HKDK gegaan:          

It Gebouke. 

De pannakooi is met goedkeuring van Plaatselijk Belang 

(eigenaar) via Marktplaats verkocht. Met een aantal mannen 

hebben we de pannakooi gedemonteerd en onbeschadigd kunnen 

overdragen aan de nieuwe eigenaar. De nieuwe eigenaar zal de 

pannakooi weer opbouwen ten dienste van de bewoners van zijn 

zorgboerdeij. Een prima bestemming dus. 

Helaas moeten we u vertellen dat onze subsidieaanvraag bij het 
IMF (Iepen Mienskips Fûns, zeg maar provincie) niet geleid heeft 

tot resultaat. We hadden deze subsidie bestemd voor 
pleininrichting en voor de in aanbouw zijnde berging. We hebben 

over de afwijzing contact gehad met het IMF en we gaan begin 
2022 opnieuw een verzoek doen.      



En dat zal niet onze laatste poging zijn om subsidiegelden te 
genereren. We hebben nog wel wat wensen. 

De oplettende bezoeker aan het complex is het net als ons 

opgevallen dat de aangebrachte luifel met zonnepanelen niet is 

wat we verwacht hadden. Namelijk dat het een echte luifel zou 

zijn die waterdicht is. Nu moet ik zeggen dat de luifel inderdaad 

niet als zodanig op de tekening staat. Toch ondernemen we nu al 

pogingen om door aanpassingen de luifel waterdicht te krijgen. 

Eerste ideeën in die richting zijn gelanceerd. 

Namens werkgroep MFC, Sietse Wijbenga 

NB  Kijk voor sprekende foto’s ook op de website van 

Drachtstercompagnie 

 

Ingezonden 

____________________________________ 
 

Bêste Kompenijsters 
 
No dit wie it dan. 

Nei 40 jier de basisskoalle en 25/26 jier de yntocht fan Sinteklaas 

fersoarge te hawwen, is it no tiid om op te hâlden. 

De allerearste kear foar de Skûle, Sinteklaas sminke by Henk en 

Martsje de Vries om’t ús Joekie noch yn it mearke leauwde. 

In jier letter thús de hobbykeamer as sminkkeamer ynrjochte dan 

ha je ek alles by de hân, dat wie tige maklik sa as spjelden, 

elastiek, lange ûnderbroek foar as it kâld wie of in pear oare 

skuon as it sa útkaam. 

 

Yn 1996 kaam it fersyk fan Pleatslik Belang; kinne wy hjir sels ek 

in yntocht fan Sinteklaas organiseare, en sa is it gien. 

Gau efter de naaimasjine en trije Piete pakjes naait, it pak fan 

Sinteklaas fan de Skûle en de beide Piete pakjes fan beide 

skoallen. 

 

Ingez

onde

n 

‘t 

Ferfolch 

fân de 

earrebar

re 

 



Troch de jierren hinne in nij Sinteklaas pak makke en ferskeidene 

Pietepakken, somtiden kamen de Pieten sels mei it fersyk, “Anny 

kenst my ek sa’n swarte Pietepak meitsje” en dat kaam ek klear. 

Moai wurk om te dwaan, je fantasije de frije loop jaan. 

Moaie dingen beleeft, doe krekt de mobiele tillefoan as tablets 

útkamen (mei gesichtsherkenning) wie swarte Piet hielendal 

ferbjustere dat hy, nei dat hy sminkt wie, syn tablet him net mear 

herkende, hoe koe dit no barre. 

It Jac betocht ek in kear se moasten der mar in pear gymnasten 

by ha, sa kamen der in stik as wat famkes, fan sa’n 13/14 jier âld 

fan de akro gym út Surhústerfean, om ús te helpen. Dit hâlde wol 

yn dat ik wol yn in pear hasten in pear lytse piete pakjes meitsje 

moast. 

It wie mei de sminkerij wol hylarisch, Sietse kaam binnen en 

stelde him oan de famkes foar as Sinteklaas. Earst oan de sop 

mei in broadsje, doe nei de sminkkeamer, sminke en yn de klean, 

doe't hy wer yn de keuken kaam, wie ien fan de famkes sa 

ferbjusterre dat har mûle der fan iepen sakke; ”Sinteklaas”! Sels 

wie se swarte Piet mar foar ús idee leauwde sei noch yn 

Sinteklaas, lokkich ha wy danksei Mindert de bylden noch. 

 

Wat wie it altyd in moai barren, Gauke moarns om farske 

broadsjes, de sop stie dan al klear sa ek in bak pipernúten mei 

skûmkes op tafel. Om in oer as njoggen kamen de earste Pieten 

binnen roljen. Anouk en Carin ha earst swarte Piet west, letter 

hat Anouk holpen te sminken en Carin om te klaaien en Gauke 

helpe mei de ketering. Gauke hellet de bus fan Barry om it hiele 

spul te ferfieren nei de Klamersreed  “dêr wennet Sinteklaas” dêr 

stapt Sinteklaas op it hynder as yn de boat om sa de Kompenije 

binnen te kommen. 

Nei it spektakel komt it hiele spul binnen, warrich, switterich, mar 

foldien dat it wer slagge is. 

De ien oan de kofje/thee de oare fêst ûnder de dûs.  

Wat ha wy wer in moaie dei hân, wol dan ek wa't hjir oait oan 

meidien ha tige tank sizze foar jimme entûsjasme en 

gesellichheid. 



Wy ha dit altyd mei in bulte nocht en wille dien mar tiden ha 

tiden, mar sille it earst seker misse mar wy winskje de nije ploech 

in bulte súkses en krekt like folle nocht en wille as at wy hân ha. 

 

Sa is it krekt. Mei in soad nocht ha wy it Sinteklaas ferhaal spile. 

De yntocht yn it doarp en likegoed it feestje op skoalle. De 

bernegesichtjes, om nooit te ferjitten. En der by ek harren 

ferhaeltsjes. Dat allinich is al de muoite wurdich om te 

Sinteklaazjen. Mar likegoed de âlders by It Gebouke. Sy  wienen 

altyd tige nijsgjirrich en hienen faaks in bulte respekt foar de 

pyten en Sinteklaas. It barren yn it kafee wie it hichtepunt.  

Spitich dat dit de lêste twa jier net plak fine koe. Mar de moderne 

tiid hie in oplossing: online pytenbingo. Wie ek moai. 

Mar ja, der komt in momint dat je tinke, wurdt it net tiid foar 

oaren om it Sinteklaze ferhaal op te pakken. Oare minsken en 

miskien ek  de jongerein. Sinteklaas hat op ’t lêst in hiele 

generaasje út it doarp op skoat hawn.  We ha der wol wat tsjin 

oan sjoen en der mei omrûn, mar dochs beslúten om der no in 

punt achter te setten.  En mei “we” bedoel ik Petra van der Heide,  

altyd de haadpyt, Tseard Jager as ferstop-pyt en Sietse Wijbenga, 

as Sinteklaas. Dy ferstop-pyt yn’t café. De bern wienen alhiel 

oerémis doe’t de doaze wol beweegde mar pyt noch net fûn wie. 

Se stienen op de banken en gienen út har dak. De haadpyt hâlde 

alles goed yn e gaten. Ek at Sinteklaas wolris de echte nammen 

brûkte yn stee fan de pytenamme. Petra hie altiid har ferhaalstje 

klear. Sjoch no doch ik it wer, net Petra mar “hoofdpiet” fansels. 

Oan de iene kant muoit it ús wol wat mar it beslút is naam. En we 

witte it hast wol seker, der komme oare pyten en in oare 

Sinteklaas, dat is wis. Sinteklaas wit ommers alles. It feest giet 

troch. 

Tank oan al dy minsken dy’t yn’t spier west ha troch de jierren 

hinne foar it Sintklazefeest! 

 

Anny van der Mei, Petra van der Heide, Tseard Jager en Sietse 

Wijbenga 

 



Ingezonden 

____________________________________ 
 

In de week van 1 tot en met 6 november 2021 

zijn er in Drachtstercompagnie weer 17 

collectanten met de collectebus op pad geweest 

voor het Diabetes Fonds. De opbrengst was deze 

keer € 785,13, een heel mooi resultaat! Met de opbrengst van de 

collecte werkt het Diabetes Fonds aan betere behandelingen en 

genezing van diabetes. 

Langs deze weg willen we alle collectanten bedanken voor hun 

inzet, en alle gevers bedanken voor hun bijdrage. 

Sibbelina Bosma en Freke de Graaf 

 

Ingezonden 

____________________________________ 
 

De vier culturele instellingen van Drachten (De Lawei, Iduna, 

Bibliotheek en Museum dr8888) zijn bezig met het organiseren 

van een pop-up event met daarin korte optredens en workshops 

in wijken en dorpen van Smallingerland.  

We zoeken voor dit event inwoners uit de (nog te kiezen) dorpen 

en wijken die zich bezig houden met kunst en cultuur. Zo ook 

inwoners uit Drachtstercompagnie. Denk aan een koor, orkest, 

iemand die goed kan koken, beeldhouwen, toneelspelen, dichten 

of welke vorm van kunst en cultuur dan ook.  

Ben of ken jij die persoon? Mail dan naar hallo@daarislinda.nl of 

bel/app/sms naar 06 14 05 96 66  
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Ingezonden 

____________________________________ 
 

Ferhaaltsje fan de Krystbeam. 
 
It is al in pear jier lyn dat ik it ferhaal fan de stikkene krystbeam 

fan ús ( de Tsjerkebuorren) yn de Barte sette.  
Mei in foto derby fan de stikkene krystbeam en stikkene fertrape 

lampkes. 
Sa is der gjin aardicheid mear oan en ek te djoer, dus dat wie ús 
lêste beam. 

 
Mar moatte jim no ris sjen, wat in ferrassing by ús yn it hofke. 

Wa't it krekt allegear bydein hân ha docht der net ta, wy krije fan 
de jongerein in prachtiche grutte krystbeam mei ferljochting. 
Se ha him sels mei de kraan ”fan de firma Nijboer” te plak setten 

en de ljochtsjes dêryn meneuvele, dat wie noch in hiele toer, mar 
sitte kreas te plak. 

Dit is no in mirakel, in moaie krystgedachte,  dus tige, tige tank 
jonges. 
 

Dit bard ek yn de 
Kompenije! 

 
Anny,  ek út namme 
fan de fersierings 
kommisje fan de 
Tsjerkebuorren. 
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Ingezonden 

____________________________________ 

De Lawei schenkt 300 dinerboxen aan 
Voedselbank Smallingerland 

De Kerstdinerbox van De Lawei en Theatercafé Hopper bleek 

ook afgelopen kerst weer een groot succes. Met de online 

verkoop van 550 dinerboxen was de driegangen dinerbox 

geheel uitverkocht. “Dat het wederom zo storm zou lopen 

hadden we niet durven hopen”, zegt Alfred Matthijssen, 

hoofd bedrijfsvoering van De Lawei. Met deze verkochte 

dinerboxen heeft De Lawei ook 300 driegangendiners aan de 

Voedselbank Smallingerland geschonken. 

“De Lawei voelt zich sterk verbonden met de regio en daar 

past omkijken naar 

anderen die wel wat 

extra’s kunnen 

gebruiken helemaal 

bij”, zegt Ruth ter 

Voort, hoofd Horeca 

& Publiek. Met de gift 

aan de Voedselbank 

Smallingerland 

hebben 300 

huishoudens die afhankelijk zijn van de Voedselbank 

Smallingerland kunnen genieten van een heerlijk 

driegangendiner. De boxen zijn gisteren overhandigd aan de 

Voedselbank Smallingerland. 
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            Recept 

   

   Mosterdsoep 
                    
    fan 

  Piet Marinus 
 

 

Benodigdheden: 

1 liter kippenbouillon 
4 eetlepels Groningse of Zaanse mosterd 
1 pakje (2dl.) room (dit is kookroom voor warme gerechten, dus 

geen creme fraîche of slagroom) 
125 gr. gerookte spekjes 

1 ui ( in stukjes snijden) 
1 teentje knoflook (in kleine reepjes snijden) 

100 gr. bloem 
100 gr. margarine 
1 flesje bier (malt-bier is nog lekkerder) 

1 dessertlepel suiker. 
beetje peper en zout. 

 

Bereiding 

- Bak de spekjes op laag vuur, ze moeten niet knapperig worden. 

- Verwarm de margarine in de pan en fruit hierin de ui en de 

teentjes knoflook 

- Roer dan de mosterd erdoor en verwarm dit op matig vuur 

totdat je tranen in de ogen krijgt. 



- Meng de bloem erdoor en laat het 2 minuten garen. (zacht 

vuur). 

- Doe beetje bij beetje de kippenbouillon erdoor; je moet er voor 

zorgen dat je elke keer een mooi glad papje krijgt. 

- Neem een klein slokje uit het bierflesje en doe de rest in de pan. 

- Het geheel 5 minuten zacht laten doorkoken. 

- Even proeven, als de mosterd niet al te scherp was, kan er nu 

nog iets aan toegevoegd worden; je kunt dit er gewoon doorheen 

roeren en heel even mee laten koken. 

- Doe de room erdoor (2 dl) 

- Doe de spekjes erin 

- Doe de suiker erin. 

- Het geheel goed doorroeren en nog even een minuutje 

doorverwarmen maar niet meer laten koken. 

Peper en zout naar smaak toevoegen. 

 

Lekker ite !! 

 

 

 
 

 
 

 



Stichting Oudheidskamer/ 

Histoaryske Kommisje  

Drachtster Kompenije 

 

Begin december is er door Appie en 

haar medewerk(st)ers een zeer 
geslaagde Krystmerk gehouden. 
De prachtige stukken konden weer 

rekenen op veel belangstelling. De 
bezoekers kwamen uit de hele 

regio. De opbrengst is t.b.v. de 
oudheidskamer.  
 

 

 
De voorbereidingen voor de overname 
en het in gebruik nemen van de 

nieuwe locatie voor de oudheidskamer 
van ons dorp zijn in volle gang.  

In de volgende Barte meer hierover! 



 



 

Wolkom 

_____________________________________________ 

 
Op de Tsjerkebuorren 3 wonen nu Orne en Aurelia Mol  

met hun kinderen Kirsten (11 jaar), Silke (9 jaar), 

Sieger(8 jaar) en Joryke (3 jaar). Orne werkt bij 

Intergamma en Aurelia werkt bij Kruidvat. 

Op de Alde Wei 3 wonen nu  Erryt van der Tuin en 

Anika Eenshuistra. Ook  de zoon van Erryt, Ryam(8 

jaar) is er vaak, meestal weekends. Erryt werkt voor 

NS. Anika is gedragswetenschapper bij COSIS.  Erryt komt uit 

Paterswolde en Anika van Nij Beets. 

Op it Heechfean 32 woont nu Sigrid Feenstra. Sigrid komt 

uit Ureterp. Ze is momenteel druk met klussen. 

 

 

Jeugdactiviteitencommissie 

_____________________________________________ 

De Spokentocht 2021  

Dit jaar was het weer mogelijk om met de spokentocht van 

Opende mee te doen. Binnen 2 minuten waren alle beschikbare 

plaatsen voorzien. Uiteindelijk konden we 1 groep inschrijven en 

Yinthe van der Heide heeft een verslag hiervan geschreven. 

Op 6 november 2021 was er een leuke spokentocht voor groep 8 

tot en met 18 jaar (in opende) 

We gingen met 7 kinderen en 1 begeleider: Sietse-Roel, Sylje, 

Thomas, Roan, Sven, Amy en ik. Plus de begeleider : Bram 

(vader van Roan). 



Na het aanmelden mochten we als derde (en jongste) groep 

vertrekken. Best spannend, voor de één wat meer dan de ander! 

Al snel werd Thomas ontvoerd door mensen in bloederige 

ziekenhuiskleding. Er werd ons verteld dat hij was gestorven. Zijn 

lichaam moesten we meenemen in een kist. Maar later bleek 

gelukkig dat Thomas nog leefde en konden we als groep verder 

lopen. 

Er was ook een heks die ons naar een donker pad bracht waar 

mensen met kettingzagen stonden. Wat een lawaai!  

Voor de ècht enge stukjes hadden we een mooie oplossing 

bedacht: veel (te veel) grapjes! Bijvoorbeeld: op een gegeven 

moment liepen we door een gang met ijzeren hekken en 

daaroverheen hadden ze zwarte doeken gedaan. Het was net een 

doolhof met veel hoeken. Achter die hoeken zaten mensen 

verstopt om het eng te maken, máár onze oplossing werkte! Er 

sloeg iemand hard tegen het hek en (de meeste) kinderen 

schrokken. Dus ik riep er mooi doorheen: “Het hoeft niet kapot!?” 

waarna we begonnen te lachen en elke keer als iemand sloeg dan 

was het weer wat minder eng. 

Achteraf dus best gezellig allemaal! 

Yinthe van der Heide 

 

Sint-Maarten 2021 

Dit jaar was het weer mogelijk om een Sint-Maarten optocht in 

ons dorp te houden. De jongere kinderen hadden op school en bij 

de opvang een lampion gemaakt. Het schoolplein was verlicht 

met gekleurde lampjes en samen met de lampions was het een 

knus tafereeltje. De optocht werd muzikaal ondersteund met een 

blue-tooth-box met Sint-Maarten liedjes. Aan het einde van de 

optocht werden de kinderen getrakteerd op iets lekkers. We 

kunnen terugkijken op een geslaagde Sint-Maarten. 



 

 

 

Intocht van Sinterklaas 

Op 20 november 2021 was het weer mogelijk om een Sinterklaas 

intocht in Drachtstercompagnie te houden. Dit jaar kwamen de 

Sinterklaas en de Pieten met de boot aan. Op een trailer stond de 

pakjesboot 25. Toevallig was het de 25ste keer dat Sint ons dorp 

met een bezoekje vereerde. 

Aangekomen bij It Gebouke zorgde de brassband Halleluja voor 

de muzikale ondersteuning. De Burgemeester verwelkomde de 

Sint en zijn Pieten. Daarna was het tijd voor de kinderen, 

sommige hadden een tekening meegenomen en andere zongen 

voor hem.  

Sint en Piet konden dit jaar niet naar het café, maar ze gingen 

een rondrit door 

Drachtstercompagnie 

maken. Afsluitend 

werd er een online 

bingo door Sint en Piet 

gehouden. De 

kinderen die bingo 

hadden werden thuis 

verrast met een 

cadeautje die de 

pieten rondbrachten. 

We willen alle vrijwilligers bedanken die deze gezellige middag 

mogelijk hebben gemaakt. JAC  



Voetbalvereniging T.F.S. 

_________________________________ 
            

Ook dit seizoen hebben we weer te maken met de 

coronamaatregelen. Op het moment dat ik dit schrijf ligt het 

voetbalgebeuren stil en zitten we in de zoveelste lockdown. Wat 

er de komende weken wel/niet mag is momenteel nog 

onduidelijk. Hopelijk komt er aan alle onzekerheid snel een einde 

en kunnen we in februari de competitie weer hervatten. Sporten 

maakt gezond: we zijn er klaar voor!   

De eerste helft van de competitie hebben we achter de rug. Met 

nog een wedstrijd te gaan kon onze JO17 kampioen worden. Helaas 

werd de wedstrijd afgelast en kon men het kampioenschap (nog) 

niet vieren. Wat betreft de 2de helft van de competitie worden alle 

jeugdteams opnieuw ingedeeld.  

Wat betreft de heren senioren hebben we dit seizoen door 

blessures e.d. de nodige moeite om een representatief 1ste elftal op 

de been te brengen. Daarom zijn we momenteel met de 

Kompenijster jongens die elders voetballen in gesprek om het 

komend seizoen bij ons te komen voetballen. Dit uiteraard mede 

met het oog op de toekomst van onze vereniging. Met een 

fanatieke jonge trainer erbij zouden we met al onze Kompenijster 

jongens over een x aantal jaren toch zeker in de vierde klasse 

moeten kunnen voetballen. Met de Kompenijster jeugd zou ik deze 

uitdaging op 67-jarige leeftijd graag willen aangaan…. 

De dames spelen dit seizoen als combinatieteam samen met de v.v. 

Drachten en staan momenteel in de subtop van de vierde klasse. 

De 2de seizoenshelft spelen ze voor zover mogelijk hun 

thuiswedstrijden op ons Kompenijster sportcomplex. Wat betreft 

het Kompenijster zevental zijn we op zoek naar dames die het team 

op korte termijn willen komen versterken. Bij dit team is alles wat 

minder fanatiek en gaat het vooral om een stukje gezelligheid. Dit 

met zo nu en dan feestje…… Het zou zonde zijn als dit team 



binnenkort wordt opgeheven: vandaar deze oproep aan de dames 

om bij ons te komen voetballen. 

Ons nieuwe onderkomen, het MFC, is qua gebouw zo goed als 

klaar. Begin februari worden alle nutsvoorzieningen aangesloten en 

kunnen we alle installaties gaan testen. Als alles getest is gaan we 

als sport over naar het nieuwe gebouw en kan de sloop van het 

bestaande gebouw beginnen.  Als alles gesloopt is begint men met 

de aanleg van het speelterrein, de parkeerplaats en de inrit richting 

sportcomplex. Wellicht zal dit de komende maanden voor de nodige 

(parkeer-)overlast zorgen. Dit is ook de reden dat de school pas in 

mei overgaat naar het MFC: eerst moet alles klaar zijn. 

Lid worden van onze voetbalvereniging kan vanaf 4 jaar. 

De 4, 5 en 6-jarigen betalen geen contributie. Meisjes zijn 

ook van harte welkom.  

Nieuwe leden kunnen zich aanmelden middels het invullen 

van het aanmeldformulier op onze website  www.vv-tfs.nl  

Dit onder het “kopje” LID WORDEN.   

Voor verdere informatie betreffende de v.v. T.F.S kunt u terecht op 

onze website: www.vv-tfs.nl  

Pieter Postma (voorzitter v.v. T.F.S.) 

__________________________________________________________________ 

      

Beste bewoners, mooi dat jullie 

meedoen met het scheiden van 

het afval! Maar als een container 

vol zit, graag het afval weer mee 

terugnemen en op een andere 

dag nog eens kijken. Dit staat 

erg slordig en is onhygiënisch. 

Bedankt voor uw medewerking! 

 

http://www.vv-tfs.nl/
http://www.vv-tfs.nl/


Uitvaartvereniging ‘De Laatste Eer’ 

Drachtstercompagnie    Opgericht: 29 februari 1912 

____________________________________ 
 
Begin december ontvingen we via Plaatselijk Belang een klacht 
betreffende het hinderlijke luiden van de klok in de klokkenstoel 
in de nachtelijke uren. Dit waarschijnlijk puur uit baldadigheid na 

het nuttigen van de nodige consumpties……  
In de afgelopen weken hebben we ons als bestuur de vraag 

gesteld hoe we dit ongewenste gedrag kunnen voorkomen. 
Meerdere mogelijkheden zijn de revue gepasseerd. Uiteindelijk 
hebben we gekozen voor een oproep in onze dorpskrant. Mocht 

dit niet helpen dan zullen we wellicht moeten besluiten een 
camera op te hangen om eventuele daders later op hun gedrag te 

kunnen aanspreken. 
 

 
 

Klokluiden in de nacht, wat voor nut heeft het…. 

 
Op en rond het kerkhof heerst voor zover mogelijk zowel overdag 
als ’s nachts diepe rust. Tussen zonsondergang en zonsopgang is 

het de gewoonte dat we niet binnen de hekken van het kerkhof 
komen, dus ook niet bij de klokkenstoel. Dit alles uit respect voor 

de overledenen en de nabestaanden. Het ongewenste klokgelui in 
de nachtelijk uren is daarom dus volstrekt respectloos en zorgt 
daarnaast voor irritatie bij de (naaste) bewoners. De klacht die 



we kregen is begrijpelijk omdat het geen incident betreft: op een 
bepaald moment heb je er genoeg van en ga je klagen. 

Als bestuur is het moeilijk aan te geven wie de daders zijn. Het 
vermoeden bestaat dat we de daders onder de jeugd moeten 

zoeken. Daarom hierbij een oproep aan de jeugd om het 
klokluiden achterwege te laten. Mocht je de klok willen luiden dan 

kan dit als vrijwilliger bij de uitvaarten van onze vereniging. 
Naast de oproep aan de jeugd doen we hierbij ook een oproep 
aan de ouders om dit ongewenste gedrag van de jeugd binnen 

het gezin te bespreken. Hopelijk komen we daarmee met zijn 
allen tot een oplossing van dit ongewenste gedrag.  Alvast 

bedankt! 
 
Nadere info over onze vereniging is te vinden op onze website 

www.dledrachtstercompagnie.nl  
 

Uitvaartvereniging DLE, Drachtstercompagnie 
Uitvaartverzorgsters: Hiltsje van der Brug (tel. 06-10542628) en Hinke van der 

Meulen-Heidinga (tel. 0512-356901) 
Beide zijn dag en nacht bereikbaar. 

 
Bestuur DLE 
 

 
 
Expositie Meat the Future  
Van 17 december tot en met 13 februari presenteert De Lawei de 

expositie Meat the Future van Next Nature Network. In 2050 
heeft de wereldbevolking een omvang bereikt van 9 miljard. Hoe 
gaan we al die mensen voeden? Met rijst, bonen en 

zeewierburgers? Als we ook nog vlees willen eten, moet de 
manier waarop vlees geproduceerd wordt drastisch wijzigen. Het 

moet duurzamer en diervriendelijker. Volgens wetenschappers is 
kweekvlees, gemaakt uit de stamcellen van dieren, het 
aangewezen alternatief. Next Nature Network presenteert op de 

expositie Meat the Future een reeks aantrekkelijk opgediende 
kweekvleesproducten die tot nadenken stemmen. Over onze 

toekomst. En over onze eetcultuur. 

http://www.dledrachtstercompagnie.nl/


 

Fûgelwacht 
____________________________________________________________ 

 

 
Fjildmosk. 

De fjildmosk is yn it Hollânsk de ringmus. We hawwe meer 

soorten mosken yn Nederland. Dat is de mosk (huismus), de 

hagekrûper (grasmus) en de graupiper (heggemus). 

It giet hjir om de fjildmosk. Dit fûgeltsje hat in wite bân om syn 

hals en in swart befke. Tink der mar ris om. Der sit echt ferskil 

tusken dizze fûgeltsjes. Dit is in ynkoarte ferhael oer de fjildmosk 

wat ik lêzen haw yn de Drachtster Courant fan 3-11-2021. 

We sjoche se hieltyd minder, de mosken. En dan yn’t bysunder de 

fljidmosk. 75 % minder fjildmosken! Dat hat net allinnich te krijen 

mei de moderne dakpannen wer’t foar harren gjin romte is om te 

nesteljen. Mar mear omdat der yn aaien en jongen nochal wat 

skealike stoffen fûn binne. Út undersiik yn de omkriten fan 

Eastermar die bliken dat 15 tot 30% fan de aaien net útkaam. En 

der wiene nochal wat deade fûgeltsjes yn de nêstkasten. Dit is yn 

fergelyk mei de blokmies (koolmees) en it blaumieske 

(pimpelmees) in grut ferskil. By dizze fûgels is de stjerte minder 

grut. Fan de 15 skealike stoffen dy’t fûn binne, binne de 

bikendsten: DDT, DEET, Friponil, MCPA. Ek al bin der guon stoffen 

ferbean, se wurde noch hieltyd fûn. 

De fjildmosk komt yn syn habitat eins net fierder dan 10 km fan 

syn nêst ôf. De fûgel sit dus direkt yn ús omkriten en it seit dus 

wol wat oer de eigen omjouwing. De stof DEET sit bygelyks yn 

spul wat wy as minsken brûke tsjin miggen. DDT is al lang 

ferbean mar residuen wurde noch altyd fûn. 

De ûndersikers sizze dat it gebrûk fan dit soarte fan stoffen net 

allinnich by boeren sit. Nee, ek burgers brûke op harren túntsjes 



en hiemen in soad middels werfan wy net goed witte wat de 

gefolgen binne. 

In bisef fan it gebrûk fan ferskate middels en harren gefolgen is 

needsakelik. Sa stadich oan binne der ek middels dy’t op 

planteftiche basis makke binne en derom better foar milieu en 

dus ek foar de fûgels. 

 

Út namme fan de fûgelwacht, Sietse Wijbenga 

 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 



 
 

Agenda van de Protestantse kerk  

Drachtstercompagnie 
 
16 jan 9.30 uur Ds. A.E. de Jong-Wiersema, 

Sneek 

Kerkdienst 

23 jan 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries Kerkdienst 

30 jan 9.30 uur Ds. G.J. Arensman Heilig Avondmaal 

6 febr 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries Kerkdienst 

6 febr 19.30 uur Sietse Wijbenga Taizéviering 

13 febr 9.30 uur Frans van Herwijnen Ferbiningstsjinst 

20 febr 9.30 uur Ds. K. van Marrum, Spannum Kerkdienst 

27 febr 9.30 uur Ds. H. de Kok-Mellema, 

Wilsum 

Kerkdienst 

6 mrt 9.30 uur Dhr. P. Visser, Dokkum 1e Lijdenszondag 

6 mrt 19.30 uur Henk Bijma Wereldgebedsdag 

viering 

9 mrt 19.30 uur Gotse Stienstra Biddag 

13 mrt 9.30 uur Auke Willem Kampen Ferbiningstsjinst 

20 mrt 9.30 uur Pastor A.I.S. de Vries 3e Lijdenszondag 

27 mrt 9.30 uur Mw. J. Elzinga-Bakker, 

Groningen 

4e Lijdenszondag 

 

U kunt deze kerkdiensten live meekijken en luisteren op www.keppelstok.nl 


